
 
Deltagere:  Birgitte, Jesper, Dennis, Helene, Christina, Nina, Mette, Jane, Rikke Steffensen, Rikke 

Nikolaisen og Helle 
Forhindret: Jens, Michael, Thor og Alexander 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

5 min. 
17.40 

Godkendt. 

3. Bestyrelsens tilsyn med 
principper/retningslinjer – denne 
gang ”Principper for lejrskole og 
hytteture mv.” 

Bestyrelsen beslutter d. 10. sept. 2020 følgende: 

• Det er rigtig godt for klasserne at 
komme på lejrtur. Lejrturen prioriteres 
derfor fortsat og der skal derfor fortsat 
afsættes økonomi hertil. 

• Skolen giver 400 kr. pr. elev. 

• Hvis klassen ønsker en lejrtur som 
koster mere end 400 kr. pr. elev, kan 
klassekassen vælge at give et beløb til 
lejrturen. 

• Når klassens lærere modtager et evt. 
tilskud til lejrturen fra klasseklassen, kan 
lejrturen bestilles og betales. 

• Derudover indkræver skolen kostpenge 
pr. døgn pr. barn hos forældrene. 

Nyt princip fastlægges næste år, når vi 
har en afklaring på den kommende 
skolestruktur i Børneby Midt. 
Vedhæftet forslag til revideret 
retningslinje (Birgitte/Helle – bilag 
01) 

30 min 
18.10 

Den tidligere kommunalt afsatte pulje til lejrture 
på Anholt, blev i forbindelse med vedtagelsen 
af det kommunale budget 2023 sparet væk. På 
Glesborg Skole var vi så heldige at vores 7. og 
8. klasse som de eneste 2 klasser i Norddjurs 
Kommune nåede at få glæde af ordningen. 
 
Der er ingen tvivl om, at det er forbundet med 
økonomiske udgifter også for skolen at sende 
klasser på lejrture. 
Bestyrelsen ønsker, at økonomien forsøges 
prioriteret, så vi på Glesborg Skole fortsat kan 
sende en klasse på lejrtur. 
 
Forslaget til den reviderede retningslinje 
vedtages med følgende små-rettelser: 

• Afsnittet omkring klassekasser kopieres 
ind i et nyt princip 

• Afsnittet ”Den enkelte klasse kan tjene 
penge til medfinansiering via forskellige 
aktiviteter og arrangementer i og uden 
for undervisningstiden” fjernes fra dette 
afsnit, som der så henvises til i dette 
princip omkring lejrskoler. 

 

4. Forventet budgetafslutning 2022 
(Helle) 

40 min 
18.50 

Helle orienterede om de forventede 
budgetresultater for 2022. Der kan stadig 
bogføres på budget 2022 et par uger ind i 
januar. 
Budgetafslutningen tages til efterretning og 
den endelige budgetafslutning godkendes på 
næste møde. 

5. Status på diverse 
byggeprocesser mv. 
(Birgitte/Helle/Rikke Stef.) 

• Skolen – nybyggeri 2 
klasselokaler 
 
 
 
 
 
 

30 min 
19.20 

Skolen – nybyggeri 2 klasselokaler. 
Byggeudvalget har modtaget link til diverse 
materialer, som er indsendt sammen med 
byggeansøgningen. 
Bestyrelsesformand Birgitte Bønnerup har 
mailet forskellige spørgsmål tilbage til det 
rådgivende ingeniørfirma, som står for 
projektet. 
Birgitte Bønnerup orienterede bestyrelsen om 
status på projektet. 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
onsdag d. 4. jan. 2023 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Renovering skoletoiletter 
ved biblioteket 
 
 
 

• Skolen - udskiftning af 
gamle håndvaske på 
gangene + armaturer 
 
 
 

• Nye tilkørselsforhold/ 
parkering ved Glesborg 
Bh. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Fjellerup Bh./Vuggestue 
tilbygning 
vuggestuetoilet/pusle- 
plads 
 
 
 
 
 
 
 

• Åparken – status 
legeplads 
 
 
 
 

Da vi allerede nu mangler 4 klasselokaler – og 
ikke blot de 2 lokaler, som forventes klar til 
ibrugtagning aug. 2024, skriver 
bestyrelsesformand Birgitte Bønnerup en 
besked til hele kommunalbestyrelsen herom, 
med en anmodning om, at det rådgivende 
ingeniørfirma udarbejder entrepriser og diverse 
dokumenter her i 2023 – og derefter afsætter 
yderligere anlægsmidler til det samlede projekt 
i 2024. Dette fordi, at ingeniørarbejdet bliver 
forholdsmæssigt billigere, når/hvis det samlede 
projekt behandles i en arbejdsgang. Der er 
allerede bevilget 180.000 kr. til, at der er blevet 
indsendt byggeansøgning på det fulde projekt, 
hvilket er en besparelse ift. på et senere 
tidspunkt måske at skulle indsende 
byggeansøgning til den sidste del af byggeriet. 
Bestyrelsen fik vist bygningstegning. 
 
Renovering skoletoiletter ved biblioteket. 
Der indhentes pt. tilbud på en totalrenovering 
af toiletterne overfor skolens bibliotek. 
Bestyrelsen fik vist bygningstegning. 
 
Skolen – udskiftning af gamle håndvaske på 
gangene + armaturer. 
Vi har fået andel i den kommunalt afsatte pulje 
hertil. Håndvaske + armaturer er nu udskiftet 
og herefter følger flisearbejdet på væggene. 
 
Nye tilkørselsforhold/parkering ved Glesborg 
Bh. 
Der er hos Vej og Ejendom blevet prioriteret 
midler til anlæggelse af nye tilkørselsforhold 
samt nye parkeringspladser ved Glesborg Bh. 
Den nuværende tilkørsel ændres til 
udelukkende at være gang-/cykelsti og der 
anlægges en ny asfalteret tilkørsel til bilerne 
(adskilt fra gang-/cykelstien). Den nuværende 
asfalterede parkeringsplads nedlægges, så 
bilerne ikke skal krydse gang-/cykelstien. 
Anlægsarbejdet påbegyndes i foråret 2023 og 
er koordineret ift. det kommende nybyggeri i 
skoledelen. 
Bestyrelsen fik vist foreløbig tegning. 
 
Fjellerup Bh./Vuggestue tilbygning 
vuggestuetoilet/pusleplads. 
Vi har fået andel i en kommunalt afsat pulje 
hertil. I den nuværende vuggestue er der ikke 
adskillelse fra grupperummet til skifteplads. 
Der planlægges nu med en tilbygning ud fra 
vuggestuen med pusleplads og børnetoiletter. 
Der er forventet start på byggeriet maj 2023 og 
forventet ibrugtagning dec. 2023. 
Bestyrelsen fik vist tegninger. 
 
Åparken – status legeplads. 
Børnene leger rigtig godt med de nye 
legeredskaber. 
 
Sandkassekanten mangler, vi er i dialog med 
håndværker omkring udskiftning heraf. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Dagplejen – heldagslege- 
stue i Åparken 
 
 
 
 

• Savværket – status nye 
toiletafskærmninger på 
børnetoiletterne 
 

Der er lavet aftale med en forælder omkring 
tilskæring af stolper osv. til den lille 
motorikbane – den bliver lavet, når vi kommer 
lidt længere hen på året. 
 
Der er indgået aftale omkring udskiftning af reb 
på sejlet over sandkassen. 
 
På baggrund af tilbagemeldinger omkring 
forældrearbejdet og det forholdsvis store 
omfang heraf, har vi sat den del lidt i bero, så 
vi ikke trækker lige så meget på forældrene 
fremadrettet. 
 
Dagplejen – heldagslegestue i Åparken. 
Dagplejens legestue i Åparken er kommet godt 
i gang og er etableret i ”bevægelsesrummet”. 
Udendørs er der lagt fliser til barnevognene, og 
halvtaget bliver lavet snarest. 
 
Savværket – status nye toiletafskærmninger på 
børnetoiletterne. 
Der er lavet aftale med tømreren – 
materialerne er i restordre. 
 

6. Evaluering af de tidligere 
ændrede åbningstider i Åparken 
og Glesborg Bh./Vuggestue 
(Rikke) 

15 min 
19.35 

Åparken: 
1 – 2 bruger åbningstiden fra kl. 6.15 og flere 
møder ind inden kl. 6.30. 
Der er sjældent børn efter kl. 16.15/16.30. 
Bestyrelsen beslutter at fortsætte med de 
nuværende ændrede åbningstider. 
 
Glesborg Bh./Vuggestue: 
1 barn bruger åbningstiden fra kl. 6.15, og 
yderligere 3 – 4 børn møder ind inden kl. 6.30. 
Der er sjældent børn helt indtil lukketid kl. 
16.40. Bestyrelsen beslutter at fortsætte med 
de nuværende ændrede åbningstider. 

7. Sidste nyt fra Børneby Midt 20 min 
19.55 

Christina (daginstitutionerne): 

• Der blev i alle 4 daginstitutioner lavet en 
masse juleaktiviteter i december måned 

• Glesborg Bh. var også på tur til museet i 
Grenå og i Nisseskoven – og børnene 
lavede julegaver til forældrene 

• Fjellerup Bh. har i lighed med de seneste år 
fået del i puljemidlerne ”Sociale 
normeringer” fra Socialstyrelsen 

• Glesborg Bh. får desværre ikke længere del 
i puljemidlerne ”Sociale normeringer” fra 
Socialstyrelsen 

• Mathias (pædagog i Fjellerup Bh.) tilknyttes 
Glesborg Bh. i 10 ugentlige timer torsdag og 
fredag. 

• Line (studerende) er startet i Glesborg Bh. 

• Der starter en PAU-studerende d. 1. feb. i 
Glesborg Bh. 

 
Jane (dagplejen): 

• Dejligt at dagplejens legestue nu er startet 
op i Åparken 

• Heidi er tilbage som dagplejer 
 



Nina – Glesborg Skole/SFO: 

• Vi havde en fin juleafslutning i kirken og 
fælles juleafslutning på Storetorv, hvor 3. 
klasse optrådte med sang og musik. 

• Vi har fået tilknyttet 2 ”faste” 
læreruddannede vikarer: Lilian og Anders 

• Der er lavet aftaler om, at lærere/pæd. på 
skift kan deltage i Lærfest (inspirationsdage 
i Århus med forskellige faglige oplæg) d. 19. 
og 20. april 

• Underviserne i udskolingen deltager d. 16. 
marts i en temadag vedr. ”Elever i 
udskolingen med særlige behov” 

• Vores 8. klasse vandt som bekendt 
regionsmesterskaberne i Skills og deltager 
derfor d. 3. feb. i Danmarksmesterskaberne, 
som afholdes i Fredericia. 

 
Rikke Nikolaisen (afd. leder udskolingen): 

• Der sendes snarest et skriv til skolens 
forældre via Aula med opfordring til at 
melde sig til Glesborg Skoles 
uddannelsesbank/praktikbank. Dette for at 
opbygge kontakter som vi kan trække på 
f.eks. til at komme og fortælle om deres vej 
til job og uddannelse + hvis man har 
mulighed for at stille sig til rådighed ifm. 
elevers jobpraktik eller klassers 
virksomhedsbesøg 

• 8. klasse er i brobygningsforløb på 
ungdomsuddannelserne i uge 9 

Helene (Ungdomsudd. – Grenå Gym.): 

• Fortæller om muligheden for juniorforløb på 
gym. samt videnskabsforløb 4. – 6. kl. på 
Gym. 

 
Mette (Glesborg Skole/SFO): 

• SFO har sendt aktivitetsplan ud for det 
næste halve år – inklusiv nye aktiviteter for 
3. og 4. klasse bl.a. gamerdag, overnatning 
og hjemmebiografhygge 

 
Helle (distriktsleder): 

• TSFO – info om informationsaften, fælles 
aktiviteter for børnehavernes ældste børn 
samt brobygning 

• Husk at der desværre ikke er 
pasningsmulighed for TSFO-børnene i SFO 
de 3 dage op til påske (hvor SFO er lukket i 
Norddjurs Kommune) – og desværre heller 
ikke i bh., da børnene er tilknyttet TSFO pr. 
1. april. Dette er ens i hele kommunen, 
hvorfor vi ikke har bemyndigelse til at 
dispensere herfor. 

• Vi starter op med levering af skolemad fra 
Super Brugsen. Der opfordres til at uge 7 
fjernes pga. vinterferien. 

• Som noget nyt afholdes der i år 
skoleudviklingssamtale, hvilket er efter 
national lovgivning. 
Skoleudviklingssamtalerne afløser de 
tidligere kvalitetsrapporter. På sigt skal 



både bestyrelse, medarbejdere og elevråd 
inddrages lokalt inden afholdelse af selve 
skoleudviklingssamtalen mellem ledelsen 
og skole- og dagtilbudschefen. På grund af 
kort tidsfrist her i år 1, vil denne inddragelse 
i år blive i form af efterfølgende information. 

 

8. Evt.  5 min 
20.00 

Intet til dette punkt. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 

• Kommunal udviklingsproces på 
dagpasningsområdet – 
orienteringspunkt v/Rikke Stef. 
og Birgitte (feb.) 

• Den lovpligtige evaluering (hvert 
2. år) af den pædagogiske 
læreplan med inddragelse af 
bestyrelsen – samarbejdet med 
forældrene om børns læring 
(feb.) 

• Evalueringen af den 
pædagogiske læreplan 
præsenteres for bestyrelsen 
(marts) 

• Opfølgning ”Måske Universets 
Grønneste Skole” 

• TSFO (feb.) 

• Udarbejdelse af rygepolitik/snus 

• Formaliseret årshjul for 
forældresamarbejdet i 
daginstitutionerne 

• Værdiregelsæt 

• Drøftelser vedr. valgfag 

• Vedligehold af bygninger – 
initiativer drøftes (Thor) 

• Godkendelse af budgetafslutning 
for 2022 (Helle) 

 Næste bestyrelsesmøde afholdes tirsdag d. 7. 
feb. 2023 kl. 17.30 – 20.00. 

 


